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Peter Olsen 
Medlem af Inatsisartut - Inuit Ataqatigiit  
inatsisartut@inatsisartut.gl 

Besvarelse af § 37 spørgsmål 205/2020 
 

Tak for dine spørgsmål der er henvist til min besvarelse. 

Spørgsmålene gengives nedenfor, efterfulgt af en besvarelse. 

 

1. Hvad er status på de forslag som i EM 2019 som punkt 128 og 134 blev vedtaget 

af Inatsisartut og dermed pålagt Naalakkersuisut at udføre? 

 

Svar: 

Da punkterne 128 ”Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at 

tage skridt til lovliggørelse af cannabisprodukter (herunder cannabisolie) med et THC 

indhold på maksimalt 0,2 %” og 134 ”Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at 

Naalakkersuisut pålægges at arbejde for indførelse af en forsøgsordning, svarende til 

den danske, hvor den enkelte læge har mulighed for uden særlig tilladelse at ordinere 

behandling med medicinsk cannabis, som ikke er lægemiddelgodkendt.” blev vedtaget 

under efterårssamlingen 2019 var det planen, at der skulle fremlægges et forslag til en 

ny inatsisartutlov til forårssamlingen 2020.  

Forslaget skulle gøre det muligt at anvende cannabisholdige produkter med et THC-

Indhold på maksimalt 0,2 % og sikre klar hjemmel til at kunne oprette en forsøgsordning 

med lempeligere adgang til at ordinere behandling med medicinsk cannabis.  

 

Forslagets klargørelse er efterfølgende blevet forsinket grundet Covid-19. Forslaget er 

derfor endnu ikke klargjort til fremlæggelse for Inatsisartut. 

 

1.a. Hvornår forventer Naalakkersuisut at cannabisprodukter (herunder cannabis-

olie) med et THC indhold på maksimalt 0,2 % bliver lovlige at sælge? 

 

Svar: 

Lovliggørelsen af cannabisprodukter med et THC indhold på maksimalt 0,2 % kan 

tidligst finde sted når et færdigudarbejdet lovforslag er vedtaget ved Inatsisartut.  

 

Da der stadigvæk er en væsentlig arbejdsbyrde forbundet med Covid-19 er forslagets 

forventede forelæggelse for Inatsisartut stadigvæk forbundet med en vis usikkerhed. 

Men oplever departementet ikke nye ekstraordinært store arbejdsopgaver forbundet 

med Covid-19, er det min forventning at kunne præsentere forslaget på forårssamlingen 

2022.   

 

1.b. Hvornår forventer Naalakkersuisut indførelse af en forsøgsordning, svarende 

til den danske, hvor den enkelte læge har mulighed for uden særlig tilladelse at 

ordinere behandling med medicinsk cannabis, som ikke er lægemiddelgodkendt? 
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Svar:  

Jeg anser udarbejdelse af en redegørelse, der nærmere undersøger mulighederne for 

en deltagelse i den danske forsøgsordning, som et relevant skridt i retningen mod at 

kunne imødekomme den vedtagne inatsisartutbeslutning, punkt 134 fra 

efterårssamlingen 2019. Denne redegørelse planlægges, som tidligere oplyst, omdelt 

under vintersamlingen 2021. I denne redegørelse vil det nærmere blive beskrevet 

hvilken tidsplan der arbejdes ud fra. 

 

2. Har Naalakkersuisut andet at tilføje sagerne?  

 

Svar: 

Nej, jeg har intet yderligere at tilføje. 

 

 

Inussiarnersumik inuulluaqqusillunga 

Med venlig hilsen 

 

 
Anna Wangenheim 

 


